

Red Star**AWARD CITATION**

Surname, name and middle name	STREKALOVSKY VIKTOR ZOSIMOVICH
Rank	Military lawyer II rank
Position and unit	Aide to the military prosecutor of the Southern front
is recommended for order "RED BANNER"	
1. Birth year	1906
2. Nationality	Russian
3. In Red Army service since	1939
4. Party membership	VKP(b) member since 1938
5. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war	In 1939 against the White Finns
6. Wounds and contusions	None
7. Previous awards	None
8. Drafted by which induction station	Leningrad city military commissariat in 1939
9. Awardee's and his family permanent home address	<i>intentionally obscured</i>

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Military lawyer II rank comrade STREKALOVSKY has been an aide to the military prosecutor of the Southern front since the first days of the Patriotic war against the German invaders.

In this capacity, comrade STREKALOVSKY proved himself as one of the best front level prosecutor aides. This is stated based on his personal qualities, experience, professionalism, and exceptional promptness and discipline.

Comrade STREKALOVSKY has been practically constantly present among the field troops during the 8 month of the Patriotic war.

... he visited many times all the army level prosecutor officers with the purposes of revision and providing direct practical assistance. He also visited regularly the military units of these armies.

Comrade STREKALOVSKY's work in the field forces of the 9th and 18th armies was done with the purpose of strengthening the presence of the prosecutor office in the division level command chain. This work was often carried out in very difficult circumstances, especially during the combat periods in Bessarabia, near Nikolaev, near Zaporozhie, and on the Kakhovka bridgehead. In these combat situations, comrade STREKALOVSKY exhibited courage and fearlessness, maintained his composure in the face of direct menace.

The results of comrade STREKALOVSKY work are well known to the command of the 9th and 18th armies, as well as to the commanders of almost all units under these armies. Comrade STREKALOVSKY's work received very positive reviews and is very respected.

Having extensive practical prosecutor experience, comrade STREKALOVSKY provided invaluable assistance to the low level prosecutor officers in their fight against the crimes and the negative behaviour among the troops, delivered practical help to the political offices and the military commanders.

He is disciplined, politically educated, morally reliable. He is respected among the troops. His Communist stance is impeccable and he is devoted to the cause of the LENIN-STALIN party and the Socialist Motherland.

For performed extensive practical fruitful work in establishing proper functions of the prosecutor office among the field troops during the Patriotic war, for personal courage in combat situations, comrade STREKALOVSKY fully deserves to be bestowed with order "RED BANNER".

MILITARY PROSECUTOR OF THE SOUTHERN FRONT
Divisional Military Justice Officer

20 February 1942

Captain *signature* /ANKUDINOV/



II. Conclusion of the superiors

III. Conclusion of Army Military Council

IV. Conclusion of the Front Military Council

By the decree # 0123/n issued by
Southern front on 23 February 1942

B E S T O W E D
with Order "RED STAR"

Обязательно все графы заполнять полностью.

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Военный 98

88/1000

Фамилия, имя и отчество Стрекаловский Виктор Зосимович
 Военное звание Военный юрист 2 ранга
 Должность, часть Помощник военного прокурора южного фронта

Представляется к ордену "Красное Знамя"

И
М
Е
Н
Н
О
Е
П
О
С
Л
О

1. Год рождения 1906
2. Национальность русский
3. С какого времени состоит в Красной Армии с 1 сент. 1939
4. Партийность чл. ВКП(б) с 1938
5. Участие в боях (где и когда) с 1939 в Белоруссии
6. Имеет ли ранения и контузии не имеет
7. Чем ранее награжден (за какие отличия) не награждался
8. Каким РВК призван с 1939 призван Ленинградский ГирРВК
9. Постоянный домашний адрес (представляемого к награждению или его семьи) _____

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Военный Юрист 2 ранга т. СТРЕКАЛОВСКИЙ в должности помощника военного прокурора южного фронта состоит с первых дней Отечественной войны с фашистскими захватчиками. Тов. СТРЕКАЛОВСКИЙ в этой должности проявил себя, как один из лучших помощников прокурора фронта, по своим качествам, опыту в работе, грамотности и исключительной оперативности и дисциплинированности. Тов. СТРЕКАЛОВСКИЙ за все 8 месяцев Отечественной войны почти безвыездно находился в войсках действующих армий.



многokrатно посещени, с целью обследования работы и оказания конкретной, практической помощи, все военные прокуратуры армий фронта, а также все войсковые соединения, входящие в состав этих армий.

Работая в войсках действующих армий, в особенности 9 и 18 тов. СТРЕКАЛОВСКИЙ во множестве случаев свою практическую работу по укреплению дивизионного звена военных прокуратур, находилась в чрезвычайно сложной обстановке, в особенности в период боев в Бессарабии, на путях к Николаеву, Запорожью, а также на Каховском плацдарме и в этой обстановке боевых действий, тов. СТРЕКАЛОВСКИЙ проявил себя мужественно и бесстрашно, сохраняя присутствие духа в моменты непосредственной опасности.

Работа тов. СТРЕКАЛОВСКОГО хорошо известна Военным Советам 9 и 18 армий, а также командованию почти всех соединений, входящих в эти армии, и о работе тов. СТРЕКАЛОВСКОГО, его конкретной помощи командованию имеются весьма положительные мнения и отзывы.

Обладая большим запасом знаний и опыта прокурорской работы, тов. СТРЕКАЛОВСКИЙ оказал огромную практическую помощь низовым органам военной прокуратуры фронта в деле борьбы с преступностью и отрицательными явлениями в частях и соединениях фронта и в деле действительной помощи командованию и политорганам войск действующих армий.

Дисциплинирован, политически и морально выдержан, авторитетен, как большевик безукоризненен, делу партии ЛЕНИНА-СТАЛИНА и Нашей Родине предан.

За определенную огромную, плодотворную, практическую работу в деле помощи командованию частей и соединений и в деле налаживания прокурорско-следственной работы в низовых органах военной прокуратуры, на всем протяжении Отечественной войны, а также за проявленное мужество и бесстрашие в боевой обстановке тов. СТРЕКАЛОВСКИЙ вполне заслуживает быть награжденным почетной государственной наградой - Орденом "КРАСНОЕ ЗНАМИ".

1942 г.
ВОЕННЫЙ ПРОКУРОР ОДНОГО ФРОНТА -
ДИВ. ВОЕНПРОСТ: -

"20" февраля 1942 г.
Л. В.

II. Заключение вышестоящих начальников

22/10

Командир (Начальник)

(звание)

194 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

Командующий *Армией

(звание)

Член Военного Совета

(звание)

194 г.

IV. Заключение Военного Совета фронта (Округа)

Приказом войскам Южного фронта
№ 0193 от 23 февраля 1942 г.
НАГРАЖДЕН

Орденом Красной Звезды

Командующий

(звание)

Член Военного Совета

(звание)

Начальник Штаба

(звание)

194 г.

